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روبـــــه رو

گوینده  جاویدنیا،  علیرضا 
پیشکسوت رادیو و تلویزیون با اشاره 
به در نظرگرفتن توانمندی های 
مجریان و گویندگان بیان کرد که 
باید براساس اهداف برنامه این 
گویندگان را انتخاب کرد. علیرضا 
جاویدنیا، هنرمند رادیو درباره 
مستندهای رادیویی و اینکه چطور 
می توان این آثار را ارتقا داد به مهر 
بیان کرد: در مرحله اول باید دید 
مخاطب چقدر به آن مستند ایمان 
دارد، باید درک کرد که چقدر مسیر 
زنده و رئال است. وی گفت: یک 
تهیه کننده قصد تهیه یک مستند از 
زندگی من را داشت که پس از انجام 
کار تهیه فیلم، کلام و تصویر و.. کل 
مستند یکساعت شد. باید هدف ها 
را مشخص کرد و بعد دید زندگی 
۵۰ ساله من نوعی را چطور می توان 
در یکساعت جمع کرد. جاویدنیا با 
تاکید روی پژوهش در مستندها 
تصریح کرد: مستند رادیویی با هر 
موضوعی که باشد باید پشت آن 

پژوهش باشد، مثلا زمانی که یک 
مستند تاریخی ساخته می شود، 
باید مستندساز بداند که تاریخ ساز 
است و اثر او در میان مردم ماندگار 
خواهد شد. این گوینده برنامه های 
طنز درباره انتخاب مجری و گوینده 
در برنامه ها نیز بیان د اشت: هدف 
زمانی که  مثلا  که  است  برنامه 
برنامه ای تهیه می شود باید با توجه 
به محتوا و مضمون آن گوینده و 
مجری را انتخاب کرد، ممکن است 
آن گوینده )که خیلی هم حرفه ای 

است( قابلیت و آن ویژگی هایی که 
اجرای آن برنامه می طلبد را نداشته 
باشد. وی به تاثیر صدا هم اشاره 
کرد و افزود: اگر قرار باشد مستندی 
را بشنویم، باید جنس صدا مناسب 
آن کار باشد. جنس صدای هر کسی 
مناسب هر برنامه با هر محتوا و 
مضمونی نیست. مستند قرار است با 
مخاطب ارتباط برقرار کند. همانند 
یک گوینده یا مجری که باید با 
شنونده و بیننده ارتباط بگیرد، 
مثلا بهروز رضوی قطعات ادبی 

اجرا می کند و خیلی هم شنونده 
دارد، اما من نمی توانم متون ادبی 
را بخوانم ممکن است تمام سعی 
و تلاشم را بکنم و کارم را درست 
انجام بدهم. شاید هم در مقطعی 
کارایی داشته باشد، اما درنهایت 
سودی ندارد. جاویدنیا در پایان 
درباره ورود جوان ترها به عرصه 
گویندگی تصریح کرد: مهم ترین 
نکته یا پیشنهادم برای جوانان 
باشند،  است که خودشان  این 
صداسازی نکنند. صدای خوب و 
معلومات داشتن، خیلی خوب است 
که برای آن هم می توانند کتاب 
بخوانند هم از استادان این حوزه 
راهنمایی بگیرند و کسب دانش 
کنند. اختتامیه دومین جشنواره 
ملی مستند رادیویی پژواک با هدف 
شناسایی و معرفی استعدادهای 
اردیبهشت   ۱۸ مستند،  حوزه 
همایش های  سالن  در   ۱۴۰۲
برگزار  صداوسیما  بین المللی 

می شود.

علیرضا جاویدنیا: 

هر گوینده ای در هر برنامه ای مناسب نیست

 معاون نماینده چین طی نشست شورای امنیت ضمن 
اشاره به استاندارد دوگانه آمریکا و برخی کشورها نسبت به 
کره شمالی، گفت: رفتار آنها بود که باعث اشاعه مواداتمی 
با غنای تسلیحاتی در جهان شد. به گزارش فارس، »دای 
بینگ« معاون نماینده چین در سازمان ملل متحد از رویکرد 
دوگانه آمریکا و برخی کشورها نسبت به کره شمالی انتقاد 
کرد. »دای« طی نشست اضطراری شورای امنیت درباره 
فعالیت های تنش زای اخیر کره شمالی بیان کرد: آمریکا 
و تعدادی از کشورها اصرار دارند تا ضمن فرار از تعهدات 
خود، در همکاری های اتمی در منطقه آسیا- اقیانوسیه 

مشارکت داشته باشند که برخلاف اهداف معاهده منع 
گسترش سلاح های اتمی NPT  )ان پی تی( است. به نوشته 
خبرگزاری »اسپوتنیک«، وی توضیح داد: »همه طرف ها 
باید از استانداردهای دوگانه پرهیز کنند. ایالات متحده و 
کشورهای همراه آن اصرار دارند که در مورد موضوع اتمی 
کره شمالی گفت وگو کنند و در عین حال از تعهدات خود با 
مشارکت آشکار در همکاری های هسته ای در منطقه آسیا- 
اقیانوسیه که مغایر با اهداف و مقاصد NPT )ان پی تی( است، 
می گریزند.« این دیپلمات چینی تاکید کرد که همین رفتار 
آمریکا و تعدادی از کشورها منجر به اشاعه مواد هسته ای با 

غنای تسلیحاتی در جهان می شود. دای افزود: »چنین رویکرد 
انتخابی درخصوص عدم اشاعه تسلیحات اتمی نه تنها تاثیر 
جدی و منفی بر خلع سلاح هسته ای شبه جزیره کره خواهد 
داشت، بلکه خطر درگیری مسلحانه در منطقه را نیز به شدت 
تشدید خواهد کرد.« »دیمیتری پولیانسکی« معاون نماینده 
روسیه در نشست شورای امنیت گفت که همه طرف ها در 
شبه جزیره کره باید خویشتن داری کرده و با اقدامات عملی، 
آمادگی خود برای بازگشت به گفت وگو را نشان دهند.  
کره شمالی در یکماه و بیست روزی که از سالجاری میلادی 

می گذرد ۳ بار آزمایش موشکی انجام داده است.

پکن:آمریکاازتعهداتخودذیلNPTفرارمیکند

 شهرام عبدلی 
هنوز بیهوش است

 فیلم رضا عطاران 
در نمایش خانگی

»خوابم میاد«، اولین فیلم سینمایی 
رضا عطاران در مقام کارگردان، توسط 
پلتفرم فیلم نت در شبکه نمایش خانگی 
عرضه شد. علاوه بر خود عطاران، اکبر 
عبدی، مریلا زارعی، ویشکا آسایش، 
سروش صحت، ناصر گیتی جاه، اصغر 
سمسارزاده، حسین محب اهری و 
میاد«  »خوابم  در  هاشمی  فاطمه 
محمدرضا  کرده اند.  نقش آفرینی 
تخت کشیان هم این فیلم را تهیه کرده 
است. عطاران پیش از ساخت »خوابم 
میاد« سال ها در تلویزیون فعالیت کرده 
بود و تجربه ساخت هشت مجموعه 
را در کارنامه داشت. »خوابم میاد« از 
خرداد ۱۳۹۱ به طور عمومی به نمایش 
درآمد و فروشی بالغ بر ۲.۵ میلیارد 

تومان داشت.

بیـــن المـــلل
 

 
گــــــزارش
ایتالیاییهانگران

ازموججدیدخشکسالی
گذراندن چندین هفته خشک زمستانی و پایین 
آمدن سطح آب در »ونیز«، نگرانی  ها را درمورد احتمال 
وقوع یک دوره خشکسالی دیگر در ایتالیا مشابه آنچه 
تابستان گذشته رخ داد، به دنبال داشته است. به گزارش 
خبرگزاری رویترز، براساس اعلام گروه  های محیط زیستی 
و محققان این حوزه، بارش برف در کوهستان آلپ 
در مقایسه با میانگین معمول به نصف کاهش پیدا 
کرده است. در شهر کانال  های آبی »ونیز« که به طور 
معمول دغدغه اصلی در این فصل احتمال وقوع سیل 
در آن است، اکنون کاهش غیر معمول سطح آب، تردد 
را در برخی از کانال  های شناخته شده این شهر برای 
تاکسی  های آبی و آمبولانس  ها در عمل غیرممکن کرده 
است. سطح آب دریاچه »گاردا« در شمال ایتالیا نیز به 
طور بی  سابقه  ای کاهش پیدا کرده است تا جاییکه که 
 )San Biagio( »می  توان مسافت تا جزیره »سن بیاجو
را پیاده  روی کرد. بنابر این گزارش، سامانه پرفشار 
آب  وهوایی که ۱۵ روز است نواحی غربی اروپا را تحت 
تاثیر قرار داده، دمایی مشابه روزهای پایانی فصل بهار را با 
خود به همراه آورده است. سطح آب رودخانه »پو« به عنوان 
طولانی  ترین رود ایتالیا که از کوهستان آلپ در شمالغرب 
این کشور سرچشمه می  گیرد، اکنون ۶۱ درصد پایین  تر 
از سطح میانگین آن در این وقت از سال قرار دارد. گروه 
محیط زیستی »Legambiente«  در همین رابطه خبر 
داد: رودخانه  ها و دریاچه  های ایتالیا از کمبود شدید آب 
رنج می  برند. بر این اساس، پایین آمدن نگران  کننده سطح 
آب در ونیز می  تواند ناشی از وقوع همزمان چندین پدیده 
آب  وهوایی از جمله کاهش بارندگی، سامانه آب  وهوایی 
پرفشار، ماه کامل و امواج دریا، باشد. ماسیمیلیانو پاسکی 
کارشناس هواشناسی در موسسه تحقیقات علمی 
سی  ان  آر ایتالیا، در این رابطه اظهارداشت: در وضعیت 
کمبود آب قرار داریم که از زمستان سال ۲۰۲۱ میلادی 
)سال ۱۳۹۹( روند افزایشی داشته است. وی ادامه داد: 
ضرورت دارد در مناطق شمالغرب ایتالیا کمبود ۵۰۰ 
میلی  متری بارش جبران شود. این یعنی به ۵۰ روز 
بارندگی نیاز داریم. در این میان،   آخرین پیش  بینی  های 
هواشناسی از احتمال ورود یک سامانه   آب  وهوایی 
مطلوب خبر می  دهد که پیش  بینی می  شود بارش برف 
در کوهستان آلپ را در پی خواهد داشت. همزمان با 
آغاز زمستان و در روزهای ابتدایی ۲۰۲۳، قاره سبز 
میزبان موج گرمایی بی  سابقه بود که نگرانی بسیاری 
از کارشناسان و محققان آب  وهوایی را به دنبال داشت. 
زمستان گرم ۲۰۲۳ در اروپا در حالی نگرانی کارشناسان 
را به همراه داشته که این قاره در تابستان گذشته گرم  ترین 
فصل تاریخ خود را تجربه کرد. موج گرمای شدید تابستان 
۲۰۲۲، باعث مرگ بیش از ۲۰ هزار نفر در اروپا از جمله 

فرانسه، آلمان، اسپانیا و انگلیس شد.

ولادیمیر پوتین در نطق تلویزیونی: 

غرب عامل جنگ اوکراین است

ناوگان دریایی چین وارد آفریقای جنوبی شد

کوتــــاه

ولادیمیر پوتین در نطق تلویزیونی در آستانه اولین 
سالگرد جنگ اوکراین اعلام کرد که »عملیات نظامی ویژه 
در اوکراین« به منظور حفاظت از منافع روسیه انجام شده 
است. به گزارش فارس، ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور 
روسیه یک روز بعداز سفر جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا 
به کی یف پایتخت اوکراین، در یک نطق تلویزیونی درباره 
مواضع مسکو اعلام کرد که »رژیم  نازی« و کشورهای 
عضو ناتو عامل اصلی آغاز جنگ بوده اند و نه روسیه. نطق 
تلویزیونی رئیس جمهور روسیه در شرایطی انجام شده که 
بیست و چهارم فوریه ۲۰۲۲ )پنجم اسفند ۱۴۰۰( ولادیمیر 
پوتین به ارتش این کشور دستور آغاز »عملیات نظامی ویژه 
در اوکراین« را صادر کرد و درگیری ها با دخالت آشکار 
آمریکا و متحدانش همچنان ادامه دارد. پوتین گفت: روسیه 
هر کار مسالمت آمیزی که می توانست برای حل معضلات 
منطقه دونباس انجام داد، اما غرب سناریوی دیگری را در 
پیش داشت. به گفته رئیس جمهور روسیه، حملات رژیم 
کی یف به مردم دونباس ادامه یافت و جمهوری دونباس از 
روسیه انتظار داشت که ما به کمک آنها بیاییم. رئیس جمهور 
روسیه با اشاره به مداخلات آشکار آمریکا در امور اوکراین 
تصریح کرد: کشورهای غربی حتی قبل از آغاز عملیات 

نظامی ویژه در اوکراین در حال ارسال سامانه پدافندی 
بودند. عالی ترین مقام روسیه با محکوم کردن تحرکات 
نظامی آمریکایی ها در جهان گفت: »ایالات متحده تنها 
کشوری است که تعداد زیادی پایگاه نظامی در اقصی نقاط 
جهان دارد.« به گفته پوتین، روسیه قبل از آغاز عملیات 
نظامی ویژه در اوکراین آماده گفت و گو با غرب بود و سالیان 
متمادی پیشنهاد همکاری جمعی بر روی معماری امنیتی 
مشترک را ارائه داده بود. وی ادامه داد: »قبل از آغاز عملیات 
نظامی ویژه در اوکراین، ما یک هیات به ناتو و آمریکا 
فرستادیم تا درباره تضمین های امنیتی صحبت کنیم 
اما آنها از پذیرش این تیم امتناع کردند.« رئیس جمهور 

روسیه ادامه داد: »مفاهیم شرافت، اعتماد، نجابت برای 
)غرب( نیست.« وی در سخنرانی خود به تداوم استقرار 
پایگاه های نظامی غرب در مناطق همجوار روسیه اشاره 
کرد که »اربابان غربی رژیم کی یف« در حال سوق دادن 
اوکراین به سمت عضویت در ناتو بوده اند. به گفته پوتین، 
مردم اوکراین گروگان رژیم کی یف هستند. ولادیمیر پوتین 
با محکوم کردن مواضع کشورهای غربی در قبال اوکراین و 
روسیه تصریح کرد: »این غرب بود که در گذشته درها را به 
روی نازیسم در اروپا باز کرد و آنها دارند تلاش می کنند که 
هم اکنون این کار را تکرار کنند.« رئیس جمهور روسیه به 
غرب اینگونه هشدار داد: سرایزشدن پول برای جنگ در 
حال کاهش یافتن نیست و غرب غول را از چراغ جادو خارج 
کرده است. قدرت های غربی مسئول تشدید درگیری ها در 
اوکراین هستند و دنبال آن هستند که یک منازعه محلی را 
به درگیری جهانی تبدیل کنند. وی در این نطق تلویزیونی 
با اشاره به فشارهای اقتصادی همه جانبه و بی سابقه آمریکا 
و کشورهای غربی علیه  روسیه اظهارکرد: به رغم برخی 
پیش بینی های غرب درباره فروپاشی اقتصادی روسیه، 
اقتصاد روسیه ثابت کرده که قوی تر از آنچه که آنها در غرب 

فکر می کردند، بوده است.

بنا به اعلام رسانه های چینی، ناوگانی از نیروی دریایی 
این کشور به منظور حضور در رزمایش مشترک سه جانبه 
وارد آفریقای جنوبی شد. به گزارش مهر به نقل از رویترز، 
ناوگانی از نیروی دریایی چین به منظور برگزاری رزمایش 
مشترک با روسیه و آفریقای جنوبی وارد این کشور آفریقایی 
شد. رسانه های چینی در گزارش های خود اعلام کردند که 
چهل ودومین ناوگان دریایی چین به منظور شرکت در 
رزمایش مشترک وارد کشور آفریقای جنوبی شده است. 

ناوگان مذکور متشکل از ناوشکن موشک هدایت شونده  
Huainan، ناوموشکی Rizhao و یک کشتی دیگر 
می شود که وارد بندر ریچاردز در آفریقای جنوبی شده 
است تا در تمرینات دریایی مشترک با آفریقای جنوبی و 
روسیه روسیه شرکت کند. بنا به نوشته رویترز، ورود ناوگان 
دریایی چین به بندر ریچاردز با استقبال بیش از ۶۰ نفر، از 
جمله سرکنسول چین در دوربان سان آنلین، نمایندگان 
رسمی نیروی دریایی آفریقای جنوبی و نمایندگان چین 

همراه شد. نیروی دریایی آفریقای جنوبی همچنین مراسم 
استقبالی را در بندر ریچاردز برای ناوگان نیروی دریایی 
چین برگزار کرد. این رزمایش تا ۲۷ فوریه در سواحل استان 
کوازولو- ناتال آفریقای جنوبی ادامه خواهد داشت. وزارت 
دفاع آفریقای جنوبی در پاسخ به انتقادات درباره برگزاری 
این رزمایش سه جانبه اعلام کرد که آفریقای جنوبی، مانند 
هر کشور مستقل حق دارد روابط خارجی خود را بر مبنای 

منافع ملی خود صورت دهد.

آخرین گزارش از زلزله جدید ترکیه
۶فوتیو۲۹۴مجروح

۲ زمین لرزه در مناطق جنوبی و در استان زلزله زده هاتای 
اتفاق افتاد که در جریان آن علاوه بر تخریب بناهای آسیب دیده 
در زلزله  ۲ هفته پیش، تعدادی از شهروندان این کشور جانباخته 
و عده ای نیز مجروح شدند. براساس اعلام مرکز مدیریت بحران و 
حوادث اضطراری ترکیه، زلزله اول با قدرت ۶.۴ درجه در مقیاس 
امواج درونی زمین )ریشتر( در منطقه »دفنه« استان هاتای و در 
عمق ۱۶.۷ کیلومتری و زمین لرزه دوم نیز با قدرت ۵.۸ ریشتر در 
منطقه »سامان داغ« این استان اتفاق افتاده است. آخرین گزارش ها 
حاکی از آن است که در جریان ۲ زلزله دیگر در جنوب ترکیه، ۶ 
نفر جانباخته و ۲۹۴ نفر نیز مجروح شده اند. مرکز مدیریت بحران 
و حوادث اضطراری ترکیه، در پی این ۲ زلزله پی درپی، از احتمال 
بروز پس لرزه های دیگر خبر داد و از شهروندان مناطق جنوبی این 
کشور خواست تا ضمن دورشدن از سواحل مدیترانه به علت احتمال 
بروز موج های مرتفع در ساحل، از نزدیک شدن به ساختمان های 
آسیب دیده هم خودداری کنند. پس از این زمین لرزه که در مناطق 
وسیعی از کشورهای ترکیه، سوریه، قبرس، لبنان، اردن، عراق، 
سرزمین های اشغالی فلسطین و حتی شمال آفریقا نیز احساس 
شد، بسیاری از مردم مناطق زلزله زده جنوب ترکیه، شب سه شنبه 
را در فضایی پراضطراب، بیرون از خانه و در خیابان ها، خودروها و 
پارک ها سپری کردند. »فواد اوکتای« معاون اول رئیس جمهوری 
ترکیه از اعلام آماده باش به نیروهای امدادی حاضر در منطقه 
زلزله زده خبر داد و گفت: بررسی خسارت این دو زلزله آغازشده 
و به شهروندان هشدار می دهیم که از ساختمان های آسیب دیده 
دوری کنند. پروفسور »ناچی گورور« زلزله شناس ترکیه ای که 
پیش تر نسبت به وقوع زلزله های دیگر در این مناطق هشدار داده 
بود، باردیگر اعلام کرد که مراقب هاتای و آدانا باشید. وی گفت: پس 
از زلزله، گسل ها بخشی از انرژی خود را به جهات غیرشکستگی 
منتقل می کنند و به همین علت آدانا و هاتای در معرض خطر قرار 
دارند. به گزارش ایرنا، در جریان زمین لرزه بزرگ ۷.۷ ریشتری 
که بامداد دوشنبه ۱۷ بهمن ماه ۱۴۰۱ )۶ فوریه ۲۰۲۳( جنوب 
ترکیه و شمال سوریه را لرزانده بود، ۴۱ هزار و ۱۵۶ نفر جانباختند. 
»یونس سزر« رئیس مرکز مدیریت حوادث اضطراری ترکیه )آفاد( 
شمار افراد مجروح شده در جریان زلزله مهیب دو هفته پیش در 
۱۱ استان قهرمان ماراش، غازی آنتپ، شانلی  اورفا، دیاربکر، آدانا، 
آدیامان، عثمانیه، هاتای، کیلیس، مالاتیا و الازیع واقع در جنوب 
ترکیه را حدود ۱۱۰ هزار نفر اعلام کرد. زلزله شب سه شنبه بنا به 
اعلام رسانه های ترکیه به نقل از کارشناسان زلزله شناسی این 

کشور، پس لرزه نبوده و زلزله جدیدی محسوب می شود.

اردشیر رستمی مطرح کرد
لزومحفاظتازمیراثفرهنگی

اردشیر رستمی، بازیگر سینما و تلویزیون 
به نقل خاطره ای از سینمارفتن در زمان 
کودکی اش پرداخت. اردشیر رستمی در 
گفت وگو با مهر با اشاره به بازسازی پردیس 
سینمایی »۲۹بهمن« تبریز توسط موسسه 
بهمن سبز حوزه هنری، به عنوان بزرگترین 
پردیس سینمایی شمالغرب کشور با ۱۰ سالن 
نمایش در روز ۴ اسفند بیان کرد: هر چیزی 
باید بازسازی شود حتی اگر ویران شده باشد. 
در حقیقت اگر بازسازی نشود، عمرش کم 
می شود. وی با بیان اینکه فرهنگ باید بازسازی 
شود و معماری بخشی از این بازسازی است، 
اظهارکرد: جهان در حال طی کردن مسیر خود 
است، اگر ما با دانش امروز با مخاطب برخورد 
نکنیم و به آنها سرویس ندهیم، مخاطب از ما 
کم می شود. این بازیگر با اشاره به خاطره ای از 
سینما »۲۹بهمن« تبریز افزود: برای اولین بار 
در سنین کودکی پا به این سینما گذاشتم 
و به یاد دارم همیشه بعد از تماشای فیلم به 
رستوران کوچکی که غذاهای خانگی داشت، 
می رفتیم؛ رستورانی که در سه قابلمه کوچک 
غذا می پخت که تنها ۳۰ تا ۴۰ نفر را جواب 
می داد و قیمت غذاهایش هم یک چهارم 
رستوران های دیگر بود. رستمی تاکید کرد: 
مردم مهمان نواز تبریز برای علم، فرهنگ، هنر، 
زیست شهری و… به شدت احترام قائل هستند 
و همین مساله باعث شده است هنرمندان 
زیادی از دل این شهر متولد شوند. وی با بیان 
اینکه خراب شدن بناهای تاریخی و فرهنگی 
غصه انسان را دوچندان می کند، تصریح 
کرد: همه باید در حفظ میراث فرهنگی این 
سرزمین بکوشند. به یاد دارم آقای تقی زاده که 
زمانی رئیس میراث فرهنگی آذربایجانشرقی 
بود، بازار را به ثبت بین المللی رساند که تاثیر 
خوبی گذاشت. این بازیگر ادامه داد: اگر از 
فعالیت یک عده که به نفع جامعه کار می کنند، 
الگوبرداری کنیم و همچنین دولت به ملت 
نزدیک شود، تمام دشواری ها برطرف خواهد 
شد. رستمی با اشاره به اینکه زمانه عوض شده 
است و سینما با تبدیل شدن به رسانه جمعی 
در خانه، تلفن همراه و… هم یافت می شود، 
گفت: ما در حال حاضر به سرویس های جانبی 
برای خدمت رسانی به مردم احتیاج داریم و 
نباید سینما به مثابه سینما باشد. وی در پایان 
مطرح کرد: سینما باید به پایگاهی تبدیل 
شود که بتوان در آن دو تا سه ساعت وقت 
گذاشت و بیشتر نیازهای فرهنگی را تامین کرد. 
همچنین سینماها باید تبدیل به پردیس هایی 

با سالن های کوچک شوند.

دعوت »باشگاه رشد« از نویسندگان
اطلسفیلمنامهنویسانتدوینمیشود

باشگاه رشد از نویسندگان و فیلمنامه نویسان سراسر کشور 
دعوت می کند تا در قالب کارگروه های خلاقیت و نگارش، ایده ها 
و طرح های خود را ارسال کنند. سیدابوالقاسم صالحی زاده، 
سرپرست باشگاه رشد دفتر فیلمنامه رسانه ملی گفت: در 
باشگاه رشد این اداره کل، از نویسندگان و فیلمنامه نویسان 
سراسر کشور دعوت می کنیم تا در قالب کارگروه های خلاقیت 
و نگارش، ایده ها و طرح های خود را ارسال کنند. این آثار 
بررسی و سطح بندی می شوند و سپس طرح های مصوب وارد 
مرحله نگارش فیلمنامه خواهند شد. کارگروه های استان 
تهران از شهر تهران و کار گروه های شهرستان هم از همان 
شهرستان ها انتخاب می شوند. وی اضافه کرد: در برخی موارد 
کارگروه هایی هم به صورت برخط و مجازی برگزار می شود. 
فرآیند کارگروه ها به اینگونه است که در ابتدا محورهای ۱۲ 
گانه سند تحول را به این عزیزان ارائه و اولویت بندی می کنیم. 
پس از اولویت بندی مثلا کارگروهی براساس تخصص خود 
موضوع ایثار و مقاومت، کارگروه دیگر موضوع پیشرفت را 
انتخاب می کنند و بر این  اساس تقسیم بندی جدیدی در 
کارگروه ها صورت می گیرد. صالحی زاده عنوان کرد: پس از 
اینکه تقسیم بندی استانی و موضوعی شکل گرفت، در خصوص 
رده سنی و مخاطب و نیز قالب و ساختار کارگروه ها دسته بندی 
تکمیلی می شوند. مثلا برخی از کارگروه ها علاقه مند هستند 
کار پژوهشی انجام دهند برخی سریال، فیلم کوتاه، تله فیلم، 
انیمیشن و ... برخی از کارگروه ها هم می توانند ۲ یا چند 
قالب را انتخاب کنند. بعداز تقسیم بندی ها و تعیین مسئول 
هر کارگروه، نویسندگان کارگروه ها طرح ارائه می دهند که 
از سوی داوران ارزیابی و پالایش می شوند. وی یادآور شد: در 
این بخش برخی طرح ها ممکن است نکات اصلاحی داشته 
باشد که ارزیاب ها نکات اصلاحی را در جلسات حضوری 
مطرح می کنند. طرح های پذیرفته شده و طرح هایی که قرار 
است اصلاح شوند به کارگروه های ۱۲ گانه قرارگاه تحول داده 
می شود تا براساس سند راهبردی محتوایی، نهایی شوند. این 
طرح ها باید براساس نیازها و واقعیات روز جامعه نگارش شود و 
پس از طی این مراحل، با سرپرست کارگروه ها قرارداد منعقد 
خواهد شد. صالحی زاده با اشاره به این که در مدت ۲ ماهی که از 
راه اندازی باشگاه رشد دفتر فیلمنامه رسانه ملی گذشته است، 
۲۳ کارگاه فعال تشکیل شده و ۸۶ طرح به باشگاه رشد دفتر 
فیلمنامه ارسال شده است که از این تعداد، ۱۲ طرح تصویب 
نهایی و برای نگارش فیلمنامه در فرآیند نگارش قرار گرفته اند. 
برخی طرح هایی هم که قبلا در سازمان صداوسیما تصویب شده 
است، توسط کارگروه ها در دستور نگارش فیلمنامه قرار خواهند 
گرفت. سرپرست مدیریت باشگاه رشد دفتر فیلمنامه رسانه ملی 
اظهارکرد: مکانیزم نگارش فیلمنامه ها در کارگروه های باشگاه 
رشد تنها به صورت نگارش کارگاهی است و پس از تقسیم کار 
اعضای کارگروه توسط مسئول کارگاه، طرح های مصوب به 

نگارش در خواهند آمد. 

»آسوده باش« از بازیگرانش رونمایی کرد
سریال »آسوده باش« با انتخاب کامل بازیگران و 
عوامل به تازگی در مشهد مقابل دوربین رفته است. 
تصویربرداری سریال »آسوده باش« به کارگردانی 
حسن حج گذار و تهیه کنندگی امیر رحیم زاده 
و مرتضی اسکافی از اوایل هفته گذشته در شهر 
مشهد آغاز شده است. بخش عمده تصویربرداری 
این سریال در مشهد و شهرهای اطراف آن و 
۲۰ درصد آن در سه کشور ترکیه، ارمنستان و 
آلمان انجام خواهد شد. فاطمه گودرزی، میرطاهر 
مظلومی، پرویز فلاحی پور، نفیسه روشن، آرام 
جعفری، شهرام عبدلی، امیر غفارمنش، حسن 
اسدی، شهنام شهابی، مجید شهریاری، رضا توکلی، 
اصغر سمسارزاده، پوراندخت مهیمن، سعیده 
عرب و تعدادی از هنرمندان تئاتر و سینمای 
خراسان رضوی و مشهد مقدس از جمله بازیگران 
این سریال هستند. قرار است چند بازیگر شناخته 
شده دیگر نیز در طول تصویربرداری به پروژه 

اضافه شوند. به گفته امیر رحیم زاده تهیه کننده 
پروژه، ضمن آرزوی سلامتی برای شهرام عبدلی، 
برخلاف اخباری که طی چندروز گذشته پیرامون 
بستری شدن این بازیگر در بیمارستان منتشر 
شده، وی به هیچ وجه به هنگام بازی در صحنه 
تصویربرداری این سریال دچار عارضه مغزی نشده 
و در آن لحظه در هتل در حال استراحت بوده است. 
دیگر عوامل این پروژه عبارتنداز: نویسندگان: 
اسماعیل بایگی، حسن حج گذار، مجری طرح و 
سرمایه گذار: شرکت هلدینگ پتروارتان- امیر 
رحیم زاده، مدیرتولید: علیرضا طحان زاده، مدیر 
تصویربرداری: عارف نامور، مدیر صدابرداری: حامد 
شیوندی، طراح چهره پردازی: امیرحسین غفاری، 
طراح صحنه و لباس: علی مربی، عکاس: آرش 
شاه محمدی، مشاور رسانه ای: امین اعتمادی مجد، 
دستیار اول کارگردان و مدیر برنامه ریزی: پیام 
حنفی، گروه کارگردانی: معین سعیدی، پریا 

حیدری، منشی صحنه: پریسا تاج، جانشین تولید: 
مرسده رحیم زاده، گروه فیلمبرداری: مجتبی نظری 
)دستیار اول(، مرتضی حسنی، رضا محمودی، 
مهدی عراقیه، مدیر طراحی و تبلیغات: سعید 
زرگران، سینه موبیل: رضا میرزایی، امور مالی: 
زینب روح بخش، گروه صدا: رسول هادی، پدرام 
شیوندی، گروه صحنه و لباس: امیرمسعود صداقتی، 
سامان خطایی، مصطفی اسدزاده، مائده وحیدیان، 
خیابانی،  سجاد  صالحیان،  آتنا  گریم:  گروه 
محمدامین یوسفی، ثریا سروری، گروه تدوین: 
نیلوفر بشیگ، گروه تولید و تدارکات: نوا گنجی، 
رضا فولادی، سهراب صیفی کار، علی اصغر علوی، 
فرامرز کاکی، مرتضی اکبرنژاد، هادی حج گذار، علی 
پاکدل، تیزر پشت صحنه: مصطفی صابری راد، رضا 
صابری راد، ساخت فیلم پشت صحنه: علی سیدی، 
مدیر تدارکات: اصغر بازگشا، مدیر تشریفات: 

مهدی باوقار.

بیمارستان  روابط عمومی  مدیر 
قائم مشهد درباره آخرین وضعیت 
شهرام عبدلی، بازیگر سینما و تلویزیون 
توضیحاتی ارائه داد. جواد حدادی 
به تسنیم گفت: فقط می توانم بگویم 
آقای عبدلی همچنان بیهوش هستند 
و دستگاه به ایشان وصل است. وضعیت 
مساعدی  حالِ  و  نداشته  تغییری 
ندارند. از مردم می خواهم برای این 
بازیگر خوب سینما و تلویزیون دعا 
کنند. شهرام عبدلی شامگاه شنبه 
سکته  عارضه  دچار  بهمن ماه   ۲۹

خونریزی دهنده مغزی شده است.


